

I. TEXTOS APROVATS

B. RESOLUCIONS I MOCIONS

3. Resolucions de caràcter general

Resolució de presidència de caràcter general 10/X, sobre el procediment per al control del principi de subsidiarietat

L'article 61 de l'Estatut d'autonomia de la Comunitat Valenciana (EACV) estableix que la Comunitat Valenciana, com a regió de la Unió Europea, sense perjudici de la legislació de l'Estat, participará en els mecanismes de control del principi de subsidiarietat previst en el dret de la Unió Europea. En l'àmbit de les Corts Valencianes, els articles 50 i 185 del Reglament de les Corts Valencianes (RCV) preveuen que les Corts Valencianes participen en el control dels principis de subsidiarietat i proporcionalitat quan siguen consultades en relació amb alguna proposta legislativa de la Unió Europea.

El procediment que contempla l'RCV per a l'elaboració per aquesta cambra de dictàmens motivats preveu la intervenció de múltiples subjectes de l'estructura parlamentària, cosa que és difícil de conciliar amb els breus terminis marcats per la Llei 8/1994, de 19 de maig, per la qual es regula la Comissió Mixta per a la Unió Europea de les Corts Generals.

Per tal de resoldre les possibles llacunes dels preceptes reglamentaris indicats i, especialment, per a establir un procediment que simplifique l'elaboració dels possibles dictàmens sobre el principi de subsidiarietat i permeta una participació efectiva de la cambra, es dicta la resolució de caràcter general següent:

Primer. S'encomana a la Comissió d'Afers Europeus la tramitació dels dictàmens sobre el compliment del principi de subsidiarietat previstos en el Protocol sobre aplicació dels principis de subsidiarietat i proporcionalitat, annex al Tractat de Lisboa, sense perjudici que les comissions competents per raó de la matèria objecte de la proposta siguen informades de les propostes legislatives de la Unió Europea rebudes, quan així ho considere la Mesa, oïda, si és el cas, la Junta de Síndics.

Segon. Els projectes d'actes legislatius de la Unió Europea remesos per la Comissió Mixta per a la Unió Europea de les Corts Generals que es reben en la Secretaria General de les Corts Valencianes per al control del principi de subsidiarietat, gaudeixen de preferència en la tramitació respecte als altres treballs de la Comissió d'Assumpte Europeus.

Tercer. La Presidència de les Corts Valencianes, o la Secretaria General de la cambra, ha de remetre de manera immediata, sense necessitat de la prèvia tramitació per la Mesa, a la Comissió d'Afers Europeus i als grups parlamentaris les iniciatives de propostes legislatives de la

I. TEXTOS APROBADOS

B. RESOLUCIONES Y MOCIONES

3. Resoluciones de carácter general

Resolución de presidencia de carácter general 10/X, sobre el procedimiento para el control del principio de subsidiariedad

El artículo 61 del Estatuto de autonomía de la Comunitat Valenciana (EACV) establece que la Comunitat Valenciana, como región de la Unión Europea, sin perjuicio de la legislación del Estado, participará en los mecanismos de control del principio de subsidiariedad previsto en el derecho de la Unión Europea. En el ámbito de las Corts Valencianes, los artículos 50 y 185 del Reglamento de las Corts Valencianes (RCV) prevén que las Corts Valencianes participen en el control de los principios de subsidiariedad y proporcionalidad cuando sean consultadas en relación con alguna propuesta legislativa de la Unión Europea.

El procedimiento que contempla el RCV para la elaboración por esta cámara de dictámenes motivados prevé la intervención de múltiples sujetos de la estructura parlamentaria, lo que es difícil conciliar con los breves plazos marcados por la Ley 8/1994, de 19 de mayo, por la que se regula la Comisión Mixta para la Unió Europea de las Cortes Generales.

Al objeto de resolver las posibles lagunas de los preceptos reglamentarios indicados y, especialmente, para establecer un procedimiento que simplifique la elaboración de los posibles dictámenes sobre el principio de subsidiariedad, permitiendo una participación efectiva de la cámara, se dicta la siguiente resolución de carácter general:

Primero. A la Comisión de Asuntos Europeos se le encomienda la tramitación de los dictámenes sobre el cumplimiento del principio de subsidiariedad previstos en el Protocolo sobre aplicación de los principios de subsidiariedad y proporcionalidad, anejo al Tratado de Lisboa, sin perjuicio de que a las comisiones competentes por razón de la materia objeto de la propuesta se les informe de las propuestas legislativas de la Unió Europea recibidas, cuando así lo considere la Mesa, oída, en su caso, la Junta de Síndics.

Segundo. Los proyectos de actos legislativos de la Unió Europea remitidos por la Comisión Mixta para la Unió Europea de las Cortes Generales que se reciban en la Secretaria General de las Corts Valencianes para el control del principio de subsidiariedad, gozarán de preferencia en la tramitación con respecto a los demás trabajos de la Comisión de Asunto Europeos.

Tercero. La Presidencia de las Corts Valencianes, o la secretaria general de la cámara, remitirá de forma inmediata, sin necesidad de la previa tramitación por la Mesa, a la Comisión de Asuntos Europeos y a los grupos parlamentarios las iniciativas de propuestas legislativas de

Unió Europea remeses per la Comissió Mixta per a la Unió Europea de les Corts Generals, en aplicació de l'article 6.1 de la Llei 8/1994, de 19 de maig. Així mateix, la Presidència ha de posar en coneixement de la Mesa i de la Junta de Síndics la remissió de les iniciatives, i ha d'ordenar la publicació en el *Butlletí Oficial de les Corts Valencianes* i en la pàgina web de la institució d'una referència de la documentació remesa.

La Mesa, oïda la Junta de Síndics, pot acordar, si és el cas, comunicar a la comissió competent per raó de la matèria la documentació remesa per la Comissió Mixta per a la Unió Europea de les Corts Generals.

Quart. Els grups parlamentaris i, si és el cas, el grup mixt, disposen d'un termini de 15 dies, de conformitat amb l'article 185.3 de l'RCV, des de la remissió per la Presidència, per a formular per escrit les propostes de dictamen motivat que siguen congruents amb el contingut del projecte normatiu de la Unió Europea. El termini per a la presentació de propostes de dictamen motivat es declara d'urgència, sense perjudici de la ratificació posterior d'aquest per la Mesa de la cambra.

Les propostes de dictamen motivat s'han de presentar davant la Mesa de la Comissió d'Afers Europeus per a ser qualificades, i han de ser admeses les que reunisquen els requisits establits en aquesta resolució.

La Mesa de la Comissió d'Afers Europeus pot nomenar, en la reunió que qualifique les propostes de dictamen, un diputat o diputada perquè actue de ponent i realitze una proposta de dictamen on procure integrar les formulades pels grups parlamentaris.

Cinquè. En el termini màxim de 15 dies, des de la conclusió del termini per a la presentació de propostes de dictamen, la Comissió d'Afers Europeus ha d'elaborar un dictamen sobre el compliment del principi de subsidiarietat en les iniciatives de propostes legislatives de la Unió Europea remeses.

El debat s'ha de realitzar de manera conjunta de totes les propostes de dictamen. En primer lloc, si és el cas, s'ha de presentar la proposta preparada pel ponent o per la ponent, i seguidament les formulades per cada grup parlamentari, que fixaran posició en relació amb la resta de les propostes. El debat conclourà amb la intervenció dels grups que no hagen presentat propostes per a fixar la seua posició.

En el desenvolupament de la tramitació en comissió es poden formular esmenes destinades a l'aproximació entre les diferents propostes.

La votació s'ha d'iniciar amb la proposta preparada pel ponent o la ponent. Si aquesta fora aprovada, decaurien les restants.

Sisè. S'habilita la Comissió d'Afers Europeus per a celebrar les reunions que siguen necessàries per a l'elaboració de dictàmens sobre el control del principi de subsidiarietat en els períodes de vacances parlamentàries.

En el supòsit que no siga possible la reunió dels òrgans de la cambra per a procedir a la convocatòria de la Comissió

la Unión Europea remitidas por la Comisión Mixta para la Unión Europea de las Cortes Generales, en aplicación del artículo 6.1 de la Ley 8/1994, de 19 de mayo. Asimismo, la Presidencia pondrá en conocimiento de la Mesa y de la Junta de Síndics la remisión de las iniciativas, ordenando la publicación en el *Butlletí Oficial de les Corts Valencianes* y en la pàgina web de la institució de una referencia de la documentació remitada.

La Mesa, oïda la Junta de Síndics, podrá acordar, en su caso, comunicar a la comisión competente por razón de la materia la documentación remitida por la Comisión Mixta para la Unión Europea de las Cortes Generales.

Cuarto. Los grupos parlamentarios y, en su caso, el grupo mixto, dispondrán de un plazo de 15 días, de conformidad con lo que dispone el artículo 185.3 del RCV, desde la remisión por la Presidencia, para formular por escrito las propuestas de dictamen motivado que sean congruentes con el contenido del proyecto normativo de la Unión Europea. El plazo para la presentación de propuestas de dictamen motivado se declara de urgencia, sin perjuicio de su posterior ratificación por la Mesa de la cámara.

Las propuestas de dictamen motivado se presentarán ante la Mesa de la Comisión de Asuntos Europeos para su calificación, siendo admitidas las que reúnan los requisitos establecidos en la presente resolución.

La Mesa de la Comisión de Asuntos Europeos podrá nombrar, en la reunión que califique las propuestas de dictamen, un diputado o diputada para que actúe de ponente realizando una propuesta de dictamen, procurando integrar las formuladas por los grupos parlamentarios.

Quinto. En el plazo máximo de 15 días, desde la conclusión del plazo para la presentación de propuestas de dictamen, la Comisión de Asuntos Europeos elaborará un dictamen sobre el cumplimiento del principio de subsidiariedad en las iniciativas de propuestas legislativas de la Unión Europea remitidas.

El debate se realizará de forma conjunta de todas las propuestas de dictamen. En primer lugar, en su caso, se procederá a la presentación de la propuesta preparada por el o la ponente, y seguidamente las formuladas por cada grupo parlamentario, fijando posición en relación con el resto de las propuestas. El debate concluirá con la intervención de los grupos que no hayan presentado propuestas para fijar su posición.

En el desarrollo de la tramitación en comisión se podrán formular enmiendas destinadas a la aproximación entre las diferentes propuestas.

La votación se iniciará con la propuesta preparada por el o la ponente. Si esta fuera aprobada, decaerían las restantes.

Sexto. Se habilita a la Comisión de Asuntos Europeos para celebrar las reuniones que fueran necesarias para la elaboración de dictámenes sobre el control del principio de subsidiariedad en los periodos de vacaciones parlamentarias.

En el supuesto que no fuera posible la reunión de los órganos de la cámara para proceder a la convocatoria de

d'Afers Europeus, la Presidència, prèvia comunicació als síndics dels grups parlamentaris, ha de convocar la Comissió d'Afers Europeus amb l'únic objectiu d'elaborar el dictamen sobre el compliment del principi de subsidiarietat.

Palau de les Corts Valencianes
València, 1 de febrer de 2022

El president
Enric Morera i Català

[Redacted text block]

la Comisión de Asuntos Europeos, la Presidencia, previa comunicación a los síndicos de los grupos parlamentarios, convocará la Comisión de Asuntos Europeos con el único objeto de proceder a la elaboración del dictamen sobre el cumplimiento del principio de subsidiariedad.

Palau de les Corts Valencianes
València, 1 de febrero de 2022

El presidente
Enric Morera i Català

[Redacted text block]